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I. Выберите правильную видо-временную форму глагола из двух данных в скобках:
1. When I arrived at the party, Tom had already gone home.
2. He had returned three hours ago.
3. After they had finished their work, they went home.
4. Did Jane complete the report before you left?
5. It was his first flight. He was very nervous, because he hadn't flown before.

II. Заполните пропуски в тексте модальными глаголами или их эквивалентами: can, could, be able to, must, have to, should, may.
-Good afternoon, sir. What can I do for you?
-I need a car. Can you let me a car out on hire?
-Sure. What kind of car do you want, sir?
-I'd like a small car or a hatchback.
-OK. Can I see your driving licence?
-Here it is. Can I pay now?
-If you don't mind, sir. You should bring the car back to the same place on Friday.
-I'm afraid. I can't to do it. I'll must to go on business on Wednesday and I won't be back until Sunday.
-OK. But you have to bring the car back on Monday.
-That's all right with me. Where is the car rental area?
-The car rental area is around the corner. You can’t miss it.

III. Поставьте глагол в скобках в правильную форму, соблюдая правила согласования времён:
1.   He didn't know that I be a manager.
Он не знал, что я работаю менеджером.
2. Не didn't know when the consignment of equipment arrives.
Он не знал, когда прибудет партия оборудования.
3. The boss didn't understand what I just saying. 
Начальник не понял то, что я только что сказал.
4. Не thought he would go there. 
Он думал, что поедет туда.
5. Tom said he could not sign this document.
Том сказал, что он не мог подписать этот документ.
6. She promised that she send the letter as soon as possible.
Она пообещала, что отошлёт письмо так скоро, как это возможно.
7. Jane said that she looking for a job for six months.
 Джейн сказала, что ищет работу уже 6 месяцев.
8. I was sure you discuss this question with your partner yesterday.
 Я был уверен, что вы обсудили этот вопрос с вашим партнёром вчера.
9. She didn't know what Nora was at seven p.m. yesterday.
 Она не знала, что делала Нора вчера в 7 часов вечера.

IV. Переведите текст на русский язык, обращая внимание на глаголы в страдательном залоге.
Trade fairs and exhibitions usually attract thousands of visitors and many potential buyers among them. They help to promote new goods and launch new products in the markets already developed.
Ярмарки и выставки, как правило, привлекают тысячи посетителей и среди них много потенциальных покупателей. Они помогают продвигать новые товары и запускать новые продукты на рынок.
A great deal of profitable business is done at commercial centers at the exhibitions: new contacts are made, new transactions are concluded, new orders are placed and new markets are established.
Большой прибыльный бизнес делается в коммерческих центрах, на выставках: новые контакты, заключаются новые сделки, размещаются новые заказы и устанавливаются новые связи.
This work goes on after the exhibition as well: enquiries are sent out for the goods our national economy requires and offers are made for the products our new contacts are interested in.
Эта работа продолжается и после выставки, а также: посылаются запросы на товары нашей экономики и делаются предложения на изделия, в которых заинтересованы наши новые коллеги.
There are traditional fairs and exhibitions that are held annually, for example the Leipzig fair that is organized twice a year and the Plovdiv fair in Bulgaria.
Есть традиционные ярмарки и выставки, которые проводятся ежегодно, например: Лейпцигская ярмарка, которая проводится два раза в год и ярмарка в Пловдиве в Болгарии.
Also, there are fairs and exhibitions devoted to scientific achievements in this or that field of national economy. They are called accordingly: "Chemistry-2000", "Automation-2002" etc. About 200 international fairs and exhibitions are held in various cities of Russia every year.
Кроме того, есть ярмарки и выставки, посвященные научным достижениям в той или иной области национальной экономики. Они называются соответственно: "Химия-2000", "Автоматизация-2002" и т.д. Около 200 международных ярмарок и выставок проводятся в различных городах России каждый год.


а) Найдите в тексте эквиваленты следующих словосочетаний:
1) устанавливаются новые связи; 
2) посылаются запросы на товары. 
3) размещаются новые заказы; 
4) делаются предложения на изделия, в которых заинтересованы наши новые коллеги; 
5) заключаются новые сделки;                           
6) традиционные ярмарки и выставки, которые прово-дятся ежегодно 
7) называются соответственно.
б) Ответьте письменно на следующие вопросы:
What is done at commercial centers at the exhibition?
At commercial centers at the exhibitions: new contacts are made, new transactions are concluded, new orders are placed and new markets are established.

What work is done after the exhibition?
After the exhibition as well: enquiries are sent out for the goods our national economy requires and offers are made for the products our new contacts are interested in.

How many fairs and exhibitions are held in Russia annually?

About 200 international fairs and exhibitions are held in various cities of Russia every year.

V. Составьте предложения из слов, данных в скобках (Passive Voice):

1)     (The Banker'sMagazine\in\was\established\l840).
The Banker'sMagazine was established in l840.
2)     (The mail\be\will\through\in the morning\looked).
The mail looked will through be in the morning.
3)     (at the moment\The documents\being\are\by\signed\our\top managers).
The documents are being signed by our at the moment   top managers   
4)     (Two\had\questions\been\only\discussed\when\the bell\heard\we).
When had been heard the bell we discussed only two questions





5)     (How long\built\has\this stadium\been)?
How long has been built this stadium?
6)     (All\will\the letters\have\ written\been\by\2 p.m.).
All the letters have been written will by 2 p.m..
7)     (he\be\asked\Will\many\questions\tomorrow)?
Will he asked many questions be tomorrow?
8)     (F.o.b.\prices\quoted\are\not\in\letter\this).
F.o.b. prices are not quoted in letter.
9)     (The letters\being\were\not\when\signed\I\came\in).
When I came the letters not signed were in being
